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TARTU VALLAVOLIKOGU 

 
TARTU VALLA JA PÕLTSAMAA VALLA VAHELISE PIIRI MUUTMISE 

ETTEVALMISTUSKOMISJON 

 
 

 

PROTOKOLL 
 

 

Kõrveküla         11. november 2022 

 

 

 

Aeg: 08.11.2022, algus kell 17.00, lõpp kell 18.03. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Vahur Poolak. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa Tartu valla ja Põltsamaa valla vahelise piiri muutmise 

ettevalmistuskomisjoni liikmed: Vahur Poolak, Karmen Kukk, Aigar Lepp, Kalev Kurs ja Külli 

Suvi. 

Puudusid Mareh Kalda ja Priit Allas. 

Kutsud külalised: vallavanem Jarno Laur ja eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

 

Päevakord: 

1. Ülevaade Puurmani piirkonna rahvahääletuse tulemustest ja Põltsamaa Vallavolikogu otsusest; 

2. Puurmani piirkonna võimaliku liitumise mõjud Tartu valla finantsstrateegiale; 

3. Komisjoni edasine tegevuskava. 

 

1. Ülevaade Puurmani piirkonna rahvahääletuse tulemustest ja Põltsamaa Vallavolikogu 

otsusest 

Ülevaate olukorrast annab Jarno Laur: 

Põltsamaa Vallavolikogu on saatnud Tartu Vallavolikogule oma otsuse Põltsamaa valla ja Tartu 

valla vahelise piiri muutmise taotlemiseks. Arvamuse välja selgitamiseks korraldas Põltsamaa 

Vallavalitsus elektroonilise küsitluse. Küsitluses osalenute nimekirja kanti 870 inimest, küsitluses 

osales 406 inimest. Küsitluse tulemused kinnitas Põltsamaa Vallavolikogu oma otsusega. 

Küsitluse tulemus näitas, et enamus küsitluses osalenud Pikknurme küla elanikest ei soovi minna 

Tartu valla koosseisu. 

Seoses sellega taotleb Põltsamaa Vallavolikogu Põltsamaa valla ja Tartu valla piiri korrigeerimist 

nii, et Põltsamaa valla Altnurga, Jüriküla, Kirikuvalla, Kursi, Laasme, Tammiku ja Tõrve külade 

ning Puurmani aleviku territooriumid lähevad Tartu valla koosseisu aga ei lähe Pikknurme küla. 

Tartu Vallavolikogu komisjonid on kokku leppinud, et enne 01. jaanuarit 2024 ei ole nagunii 

midagi võimalik teha. See on mõlemale osapoolele teada, et ühinemine saab toimuma 2024. aastal, 

kui ühinemise otsuse Tartu Vallavolikogu vastu võtab. Meie peame läbi vaatama mis meile sellega 

kaasub ja missuguseid lepinguid on vaja Põltsamaa vallaga sõlmida. Peale seda saame otsusta, kas 

ühinemine toimub. Kui otsus on jah, siis tuleb omavahel kokku leppida ületulev personal, laenud, 

laenu jäägid ja kõik muu selline. 
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2. Puurmani piirkonna võimaliku liitumise mõjud Tartu valla finantsstrateegiale  

Komisjon arutab teemat ja tehakse järgmised ettepanekud: 

- arvestusi saab teha täis aasta peale seega 25. jaanuaris 2023 tulevad tõesed numbrid, alles siis 

saab tõestele numbritele otsa vaadata ja Tartu valla eelarvestrateegiasse sisse kirjutada; 

 

3. Komisjoni edasine tegevuskava. 

- otsused ühinemiseks/mitte ühinemiseks peab ära tegema hiljemalt 2023. aasta suveks; 

- otsuse tegemiseks peavad olema olemas õiged numbrid selleks, et saaks teha õigeid otsuseid; 

- siis kui laekuvad 2022. aasta andmed, siis tegeleb komisjon teemaga edasi; 

- laenukoormuse suurus ja jääk selgeks teha; 

- analüüsid mida tähendab samas piirkonnas kahe väikse kooli ülalpidamine vallale; 

- vallavalitsusel kommunikeerida võimaliku ühinemise teemat valla kodanikele igakülgselt, 

avatult ja faktipõhiselt. 

 

Järgmine komisjoni koosolek toimub veebruaris 2023. 

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Vahur Poolak        Kadri Linamägi   

Komisjoni esimees       Protokollija 


